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Jövő tavasszal már egy teljesen új piac lehet Körmenden
Körforgalom épül, részlegesen felújítják a Bástya és a IV. Béla király utcákat   2. oldal
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CÍMLAPUNKON:
Idén is népszerű volt a Körmendi 
Napok főzőversenye 8–9. oldal

Több száz térségben 
élő lakos életét 
könnyítették meg
Keddtől két idősávban, reggel és 
délután két-két órában megnyílt 
az ingázók előtt a magyar–oszt-
rák határon lévő Pinkamind-
szent–Strém átkelő – a jó hírt a 
Belügyminisztérium parlamenti 
államtitkára jelentette be hétfőn 
a helyszínen.� n�4. OLDAL

A körmendi Rába-parti 
gáton jól haladnak 
a munkával
Biztonságos védvonal és lakó-
környezet – így lehet jellemezni 
azt a mintegy 3,5 milliárd forint-
ból megvalósuló árvízvédelmi 
beruházást, ami a Rába völgyé-
ben, a Nyugat-dunántúli és az 
Észak-dunántúli Vízügyi Igazga-
tóság területein jelenleg is zajlik. 
� n�3. OLDAL

A folyó legrégebbi 
regattája 25 éves 
jubileumot ünnepel
Huszonötödször vágnak neki a 
közel hetven kilométeres távnak 
a Rába-maraton részvevői. 
A versenyt a szokásos időben, 
vagyis szeptember második 
szombatján (szeptember 12-én) 
tartják, a főszervező Somogyi 
László, a Bayou Bönhöö vízi csa-
pat vezetője.� n�12. OLDAL

Edzőmeccseket 
játszott az Egis 
Körmend
Zárt kapus edzőmeccset játszott 
az Egis Körmend a ZTE otthoná-
ban a közelmúltban. A mérkőzés 
jegyzőkönyvéből jól látható volt, 
hogy a felek végig fej fej mellett 
haladtak, végül a hazaiak négy 
ponttal nyertek.� n�13. OLDAL
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RÖVID HÍREK

Adót kell fizetni
Megkapták a körmendiek az 

iparűzési- és gépjárműadó- 
számláikat. A településen to-
vábbra is három adónem él: az 
iparűzési és gépjárműadó mel-
lett idegenforgalmi adóból 
származik bevétele a város-
nak. A súlyadót azonban most 
a központi költségvetés vonja 
el. A körmendi vállalkozóknak 
az adóelőleget félévi részletek-
ben az adóév március 15-éig, 
illetve szeptember 15-éig kell 
megfizetni. A gépjármű-tulaj-
donosokra szintén ez a határ-
idő vonatkozik.

Pedagógusi 
kitüntetések

Nyugállományba vonulásá-
nak alkalmából az Emberi 
Erőforrások Minisztériuma 
Pedagógus Szolgálati Emlék-
éremmel tüntette ki Klement 
András matematika-fizika-in-
formatika szakos tanárt a kör-
mendi Kölcsey Ferenc Gimná-
ziumból, László Zoltánnét, a 
Kölcsey Utcai Általános Iskola 
matematika-orosz, német sza-
kos tanárát, valamint Fodor-
né Greskó Erzsébet tanítót, 
aki életpályáját a Somogyi 
Béla Tagiskolának szentelte.

Új eszközök az oviban
Új udvari mozgásfejlesztő fa-

játékokkal bővült a Dr. Batthyá-
nyné Coreth Mária Óvoda és 
Bölcsőde Mátyás Király Utcai 
Tagóvodája. A kéttornyú csúsz-
dás, lengőhidas mászóvárat és a 
két új libikókát a szülői szerve-
zet és a Mátyás Ovi Alapítvány 
vásárolta. Vadász Mária intéz-
ményvezető elmondta, nagy kö-
szönet illeti a szülőket a játékok 
megvásárlásáért és az intéz-
mény eddigi támogatásáért, 
egyben felhívta az óvoda kör-
nyékén lakók figyelmét, hogy a 
tagóvoda udvara nem közterü-
let, az ott lévő játékokat csak a 
bölcsődés és óvodáskorú gyer-
mekek használhatják felnőtt 
felügyelete mellett az intézmény 
nyitvatartási idejében. n MP

Jelentős változások lesznek 
a körmendi piacon és an-
nak környékén a következő 
fél évben, ezért először az 
árusoknak, majd a lakos-
ságnak tartott tájékoztató 
fórumot a körmendi város-
vezetés hétfőn.

Mint ismert: egy pályázat kereté-
ben négyszázmillió forintos forrást 
nyert el a város, amiből egy 282 
négyzetméteres kültéri árusító 
rész, valamint egy 485 négyzetmé-
ter alapterületű fedett vásárcsar-
nok épül. Mindez azon a nyitott te-
rületen valósul meg, ahol korábban 
a használtcikkpiac működött –  
mondta Bebes István, Körmend pol-
gármestere, aki kitért arra is, hogy 
mindehhez csatlakozik majd egy 
megfelelő úthálózati feltárás, ahol a 
csapadékvíz elvezetése, a közmű-
vek kiépítése és útépítés is történik. 
Ez főként azért is fontos, mert az ott 
lakók jelezték, hogy a hátsó út nincs 
túl jó állapotban – fogalmazott a vá-
rosvezető. Beszélt arról is, hogy to-
vább javulnak Körmenden a közle-
kedési kapcsolatok, miután a piac 

mellett egy körforgalmi csomópon-
tot alakítanak ki önkormányzati 
forrásból, a belügyminisztérium tá-
mogatásának köszönhetően pedig a 
Bástya és a IV. Béla király utca 
részleges felújítása is megvalósul.

A munkálatok ideje alatt szeret-
nék folyamatosan biztosítani a mű-
ködést, ezért a helyi kirakodóvásár 
a Bástya utcában, a Biofűtőmű előtti 
területen lesz mostantól minden 
hétfőn, a használtcikkpiac pedig a 
Thököly utca és Kossuth utca közöt-

ti parkolóban, a Városi Sportcsar-
nok mellett minden szombaton. 
A lakosság türelmére szükség lesz 
a beruházás ideje alatt, hiszen az 
zajjal és forgalomnövekedéssel is 
együtt jár, de ahogy megtudtuk, az 
utakkal még ebben az évben elké-
szülnek és ha minden jól megy, jövő 
tavasszal már egy teljesen új infra-
struktúrájú piaci létesítmény is a 
körmendiek rendelkezésére állhat.

� n MP
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Megkezdődött a körmendi piacon a fejlesztés

Biztonságos védvonal és lakókörnyezet – így lehet jellemez-
ni azt a mintegy 3,5 milliárd forintból megvalósuló árvíz-
védelmi beruházást, ami a Rába völgyében, a Nyugat-du-
nántúli és az Észak-dunántúli Vízügyi Igazgatóság területein 
jelenleg is zajlik. A szakemberek Győrtől Szentgotthárdig 
egy időben összesen kilenc helyszínen dolgoznak.

Hogy pontosan milyen műszaki 
tartalommal és technológiával való-
sul meg mindez, azt a projekt egyik 
fő helyszínén, Körmenden, a Rába 
partján mutatták be a szakemberek 
a közelmúltban. A lakosságnak lehe-
tősége volt bemenni a munkaterület-
re és kérdéseket is feltehettek.

Az esemény kezdetén Bebes Ist-
ván polgármester felelevenítette azt 
az időszakot, amikor az erős esőzé-
sek, vízhozamok gondot okoztak. 
Mint fogalmazott: bízik abban, hogy 
a lakók biztonságban és nyugodtan 
tudnak ott élni a jövőben.

Több évtizedes árvízvédekezési 
tapasztalata van a két igazgatóság-
nak, ami megmutatja azt is, hogy 
milyen hiányosságok, fejlesztési le-
hetőségek vannak az állami fővédvo-
nalakon vagy a településeken. Ezek 
közül a lehetőségek közül van most 
egy porondon, ami a Nyugat-dunán-
túli Vízügyi Igazgatóság területén 
három település érint – vette át a szót 
Busa Tamás műszaki igazgatóhe-
lyettes. Szentgotthárdon, Sárváron 
és Körmenden valósul meg a projekt, 
aminek keretében lehetőség van 
arra, hogy jelentős mértékben javít-
suk az állami fővédvonalak állapotát 
és az árvízi biztonságot ezeken a te-
lepüléseken – hangsúlyozta. Szent-
gotthárdon a bal parti támfal építése 
fog megvalósulni a jelenlegi támfal 
helyén és a Lappics torkolatánál is 
fejlesztések lesznek. Körmenden a 
jobb parti töltésfejlesztés valósul 
meg és a Büdös árki zsilip rekonst-
rukciója, ami a szakember vélemé-
nye szerint nemcsak árvízvédelmi 
szempontból jelentős, hanem a város 
belvízi csapadékvíz-elvezetését is 
jelentősen szolgálja, hiszen nagyobb 
biztonsággal lehet majd beemelni a 
hirtelen jött csapadékot.

A fentieken túl olyan projektele-
mek is megvalósulnak Körmenden, 
amik azt segítik, hogy a Rába árhul-
lámai szabályozottan és hatékonyan 
átvezethetők legyenek ezen a belte-
rületi folyószakaszon. Sárváron egy 
szivattyúállás kiépítése valósul meg, 
de az igazgatóság területén a Rába 

völgyében védelmi központok és 
gátőrházak is megújulnak.

Lehetőség van még egy komplex 
árvízvédelmi rendszer kialakításá-
ra: elkészült ugyanis a Rába-völgy 
árvízi előrejelző modellje, aminek 
adatait több, a most létrejövő vízrajzi 
állomások is szolgáltatják.

Szabó Attila, a Szabadits Zrt. pro-
jektvezetője a kivitelezés részleteibe 
avatta be a megjelenteket. Mint 
mondta: a beruházás készültségé-
nek a nyelve Körmend, illetve az itt 
található két fő létesítmény, a jobb 
parti árvízvédelmi gát majdnem 
kész, a Büdös árki zsilip és a hozzá 
tartozó szivattyúállomás pedig leg-
később a tél beálltáig elkészül. Be-
szélt arról, hogy a töltés 370 méter-
nyi támfalból áll, illetve a 86-os 
főúthoz közeli szakaszon további 362 
méternyi töltésfejlesztést végeznek.

Szentgotthárdon nemrég elkezd-
ték a bal parti védművet építeni, amit 
a tervezett befejezési határidőre át-
adnak. A lakosság türelmét jövő ta-
vaszig kérték, addigra végezhetnek 
majd mindennel.� n MP

 FOTÓ: JT

Fókuszban az árvízvédelem, a biztonságos lakókörnyezet

A körmendi Rába-parti gáton jól haladnak a munkával

Dr. Szabó Barna , a körzet képviselője is türelmet kér a lakosságtól, mint fogalmazott: 
bízik benne, hogy az új piaci csarnok előnyei az építkezéssel járó kellemetlenségeket 
feledtetik majd

Bebes István, Körmend polgármestere

A vízügy szakemberei minden kérdést igyekeztek megválaszolni
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P Á L Y Á Z A T I  K I Í R Á S
Körmend Város Önkormányzata ezennel kiírja a

Boldog Batthyány-Strattmann László ösztöndíjpályázatot
FELSŐOKTATÁSI HALLGATÓK SZÁMÁRA

Pályázati feltételek:
A pályázatra azok a Körmend város területén állandó la-

kóhellyel rendelkező, felsőfokú (egyetemi, főiskolai) tanul-
mányokat folytató hallgatók jelentkezhetnek, akik megfe-
lelnek a következő együttes feltételeknek:
1.  állami felsőoktatási intézményben, illetve az illetékes mi-

nisztérium és az intézmények közötti megállapodás alap-
ján nem állami felsőoktatási intézményben folyó nap-
pali tagozatos, államilag finanszírozott, első, teljes idejű 
(nappali munkarend), alapfokozatot és szakképzettséget 
eredményező alapképzésben, mesterfokozatot és szak-
képzettséget eredményező mesterképzésben vagy osz-
tatlan képzésben vesznek részt,

2.  anyagi, személyi, családi, egyéb körülményeik folytán az 
ösztöndíjra szociálisan rászorulnak,

3.  a pályázat benyújtását megelőző tanulmányi félévben, 
azaz a 2019/2020-as tanév második félévében tanulmányi 
átlaguk 4,5 vagy ezen átlag feletti volt.

A pályázó kérheti, hogy pályázata kizárólag tanulmányi 
eredményei alapján kerüljön elbírálásra. A pályázónak 
azonban ebben az esetben is meg kell felelnie a fent 1. és 
3. pont alatt megjelölt feltételeknek.

Pályázatok benyújtása:
A pályázók pályázatukat a Körmendi Közös Önkormány-

zati Hivatalban (Körmend, Szabadság tér 7.) a portán vagy 
Stipkovics Imre köztisztviselőnél, illetve a www.kormend.hu 
honlapon hozzáférhető pályázati űrlapon kötelesek be-
nyújtani. A pályázatok kötelező mellékleteinek felsorolását 
a pályázati űrlap tartalmazza.

A pályázatokat írásban, a pályázó által aláírva, egy pél-
dányban kell benyújtani személyesen Stipkovics Imre köz-
tisztviselőnél vagy postai úton Körmend város jegyzőjéhez 
címezve.

A pályázat benyújtási, illetve postára adási határideje:
2020. szeptember 28.

A határidőn túl benyújtott, illetve hiányos pályázatokat 
az elbírálásból kizártnak kell tekinteni.

Az ösztöndíj időtartama: 
5 hónap, azaz egy tanulmányi félév.

Az ösztöndíj folyósítása: Az ösztöndíj folyósítása két 
ütemben történik, az első 3 hónapra esedékes ösztöndíj 
kiutalására november, a fennmaradó 2 hónapra esedékes 
ösztöndíj kiutalására december hónapban kerül sor.

Az ösztöndíj csak azokban a hónapokban kerül folyósí-
tásra, amelyekben a pályázó beiratkozott, államilag finan-
szírozott hallgatója a felsőoktatási intézménynek.

Az ösztöndíj összege: havi 50 000 Ft.

Pályázatok elbírálása: A pályázatokat Körmend Város Ön-
kormányzata Képviselő-testületének Szociális és Egészség-
ügyek Bizottsága bírálja el. A pályázó a bizottságok dönté-
se ellen a Képviselő-testülethez fellebbezhet.

Egy tanulmányi félévben legfeljebb négy fő részesülhet 
ösztöndíj-támogatásban úgy, hogy közülük kizárólag ta-
nulmányi eredményei alapján egy fő részére állapítható 
meg ösztöndíj-támogatás. Amennyiben azonban kevesebb 
pályázat érkezik be az ösztöndíjra szociálisan rászorulók 
részéről, mint amennyi ösztöndíj számukra kiosztható 
lenne, abban az esetben a Bizottság dönthet úgy, hogy 
több pályázót támogat kizárólag tanulmányi eredményeik 
alapján az ösztöndíjak odaítélésekor.

A pályázat eredménye nyilvános, a pályázó pályázata be-
nyújtásával hozzájárul a pályázat eredményének, illetve a 
pályázáskor rendelkezésre bocsátott személyes adatainak 
az azonosítás célja érdekében szükséges mértékben törté-
nő nyilvánosságra hozatalához.

A támogatásban részesített ösztöndíjasok nevei az elbí-
rálást követően a város hivatalos honlapján, a Városi Tele-
vízió Képújságjában, illetve a város hivatalos újságjában, a 
Körmendi Híradó című lapban nyilvánosságra kerülnek.

A támogatás visszavonható, ha a támogatásban részesített 
az Önkormányzat illetékességi területéről elköltözik.

Az a pályázó, aki pályázatában valótlan tényt állított, illetve 
hamis adatot, igazolást szolgáltatott, köteles a részére folyó-
sított ösztöndíjat azonnali hatállyal visszafizetni. Az ilyen pá-
lyázót a további pályázati eljárásokból kizártnak kell tekinteni.

A pályázati felhívás Körmend Város Önkormányzata Kép-
viselő-testületének többször módosított 22/2003. (VI.1.) szá-
mú önkormányzati rendeletének megfelelően kerül kiírásra.

 Tóth Gábor sk.
 a Szociális és Egészségügyek Bizottságának elnöke

Keddtől két idősávban, reg-
gel és délután két-két órában 
megnyílt az ingázók előtt a 
magyar–osztrák határon lévő 
Pinkamindszent–Strém átkelő 
– a jó hírt a Belügyminiszté-
rium parlamenti államtitkára 
jelentette be hétfőn a hely-
színen.

Kontrát Károly kifejtette: a kor-
mány a szeptember elsején beveze-
tett utazási korlátozásokkal együtt 
is figyelemmel van a határ menti 
térségben élők szempontjaira. A 
munkába és az iskolába járók érde-
kében ezért keddtől mindennap 6 és 
8 óra, valamint 15 és 17 óra között 
biztosítják az átkelést a magyar–
osztrák határon Pinkamindszent–
Strém között.

Az államtitkár arra emlékezte-
tett, hogy Magyarországot is elérte 
a koronavírus-járvány második hul-
láma, nő a fertőzöttek száma, min-
dent meg kell tenni ebben a helyzet-
ben annak érdekében, hogy a 
fertőzés terjedését meg tudjuk aka-
dályozni. Egyszerre kell gondos-
kodni az idősek és az iskoláskorúak 

biztonságáról, és meg kell őrizni a 
magyar gazdaság működőképessé-
gét. Tavasszal, az első hullám ide-
jén már bevált az utazási korláto-
zás, amit a kormány szeptember 
elsejével újra elrendelt. A határ 
mentén élők érdekeire tekintettel 
azonban lehetővé tette 30 kilométe-
res térségben, hogy az ingázók sza-
badon közlekedhessenek – idézte fel 
Kontrát Károly. Hozzátette, hogy 
Pinkamindszenten a környék pol-
gármestereivel egyeztettek arról, 
hogy milyen tapasztalatokat szűr-

tek le a korlátozás elmúlt egyhetes 
időszaka alatt. Az érintettek – köz-
tük Bebes István, Körmend polgár-
mestere is – azt kérték, az átjárás 
ne jelentsen súlyos többletterheket, 
az észszerűnél hosszabb időt a dol-
gozóknak vagy az iskolásoknak, 
ezért döntöttek a Strém felé vezető 
átkelő két idősávban történő meg-
nyitásáról.

Vargha Tamás, a Külügyi és Kül-
gazdasági Minisztérium polgári 
hírszerzésért felelős államtitkára 
ugyancsak azt hangsúlyozta, hogy 

a gazdaság működőképességének 
fenntartása érdekében döntöttek 
arról, hogy segítik a magyar–oszt-
rák határon át munkába és iskolába 
járókat. Jelezte ugyanakkor, hogy a 
kormány már a múlt hét végén lehe-
tővé tette az üzleti és gazdasági 
célú beutazást minden állampolgár 
számára korlátozások nélkül, amit 
szintén a magyar gazdaság zavar-
talan működésének biztosítása in-
dokol.

V. Németh Zsolt, a térség fideszes 
országgyűlési képviselője arról be-
szélt, hogy múlt héten már újból 
megnyílt a kétvölgyi és az alsószöl-
nöki magyar–szlovén határátkelő, 
továbbá a magyarszombatfai át-
kelőn biztosítják a gyerekek számá-
ra az iskolába járást, a magyar–
osztrák határon pedig szintén 
megnyitották a szentpéterfai határ-
átkelőt is.

Ezek a döntések azért jelentősek, 
mert hétfőn is rekordot döntött Ma-
gyarországon az új koronavírus- 
fertőzöttek száma, ezért nagyon 
nehéz feladat egyszerre megóvni az 
emberek egészségét, de biztosítani 
a gyárak működését, a határokon 
pedig fenntartani a gazdasági, ok-
tatási vagy éppen egészségügyi 
szolgáltatások igénybevételével 
járó kapcsolatokat.� n MP

Sikeresen átvészeltük a járványhelyzet okozta időszakot 
– hangsúlyozta Szálkai Istvánné, a Körmendi Szociális 
Szolgáltató és Információs Központ vezetője a közel-
múltban azon az átadón, ahol újabb, a védekezést 
segítő eszközöket vehettek át.

Hozzátette: a koronavírus idején 
sok segítséget kaptak a várostól, 
képviselőktől, a lakosságtól és 
vállalkozóktól, amiért köszönetét 
fejezte ki. Beszélt arról, hogy min-
dent megtesznek azért a folytatás-
ban is, hogy ne legyen nálunk fer-
tőzött. Hitet tettünk közösen 
amellett, hogy ezt az a helyzetet 
kezeljük – vette át a szót Bebes Ist-
ván, Körmend polgármestere, aki 
levonta a tanulságokat az elmúlt 
időszakból és ő is felhívta a figyel-
met arra, hogy az éberséget fenn 
kell tartani. Beszélt arról is, hogy 
köszönhetően az összefogásnak, a 

városlakók elfogadó hozzáállásá-
nak, a településen az új típusú 
megbetegedés még nem jelentke-
zett. Mindenki elé példaként állí-
totta a központ dolgozóit, akik 
amellett, hogy a napi tevékenysé-
güket elvégezték, mindent megtet-
tek az általuk hozott intézkedések 
megvalósításáért. Működtették a 
telefonközpontot, ellátták az idő-
seket, a védekezéshez szükséges 
eszközöket elkészítették és a ki-
hordásukban is segítettek. Mint 
mondta: az összefogás meghozta 
az eredményét, ami elismerést ér-
demel.

Belencsák István alpolgármes-
ter a Reménysugár Közhasznú 
Alapítványhoz érkezett források 
felhasználásáról szólt és beszélt 
az újabb adományról, ami az Egis 
Gyógyszergyár Zrt.-vel közös. Az 

intézmény minden ellátási terüle-
te testhőmérőt kapott, Mészáros 
Tamás pedig egy elektromos ke-
rekesszéket vehetett át.

� n MP

 FOTÓ: JT/ARCHÍV

Két idősávban nyílt meg a pinkamindszenti átkelő az ingázóknak

Több száz térségben élő lakos életét könnyítették meg

Az összefogás folytatódik, újabb eszközöket kaptak a védekezéshez

 FOTÓ: MP
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A Körmendi Kulturális Köz-
pont művészeti csoportja, a 
Kastélyszínház Társulat má-
sodik alkalommal rendezte 
meg a Rába-parti Színjátszó 
Fesztivált. A programnak 
ezúttal nem a Bárkaház, 
hanem a Batthyány-kastély 
udvara adott helyet.

A Körmendi Kastélyszínház Tár-
sulat második alkalommal rendezte 
meg a Rába-parti Színjátszó Feszti-
vált. A program egy európai uniós 
támogatás (CLLD) segítségével va-
lósult meg elsőként 2019 nyarán, 
nagy sikerrel. Az elmúlt esztendő-
ben nyolc amatőr színházi társulat 
mutatkozhatott be Körmenden, így a 
szervezők természetesen azonnal 
számoltak a folytatással. Így örülhe-
tett a közönség az idén is, amikor – a 
vírus miatt – szűkített tartalommal 
ugyan, de ismét hódolhatott a szín-
háznak és az előadóknak. A fellépők 
sokszor már-már túllépték a jó érte-
lemben vett amatőrség határait és 
profi produkciókat hoznak el Kör-
mendre. A megnyitón Belencsák Ist-
ván alpolgármester köszöntötte a 
megjelenteket és méltatta a Körmen-
di Kastélyszínház Társulat tevé-
kenységét. Hadnagyné Vörös Már-
ta, a Körmendi Kulturális központ 
igazgatója pedig a helyi színjátszás 
történetét elevenítette fel.

Az idei fesztivál mozgatórugója a 
Körmendi Kastélyszínház Társulat 

volt, amely többször bizonyította te-
hetségét különféle országos meg-
mérettetéseken, neves zsűri előtt, 
legutóbb Komlóról hozott el bronz 
minősítést.

Az idén a házigazda körmendiek 
mellett Márkóról, Homokbödögéről 
és Vasvárról érkeztek fellépők. 
A  vendégtársulatok most vidám 
összeállításokkal készültek, a kör-
mendiek viszont nagy fába vágták a 
fejszéjüket, Dale Wasserman Száll a 
kakukk fészkére című kétfelvoná-
sos drámáját vitték színre, ezt a da-
rabot a zárónapon – a fináléban – 
láthatta a közönség. Az előadásban 
tizenheten léptek színpadra, köztük 

olyanok is, akik csak rövid ideje dol-
goznak együtt a körmendi színját-
szókkal.

És ami még fontos: a társművé-
szetek is jelen voltak a háromnapos 
programon. A tavalyi előadások leg-
jobb jeleneteiből láthattak fotókiál-
lítást az érdeklődők, emellett zenés 
és táncos fellépők is elfogadták a 
meghívást.

A fesztivált a KASZT hosszú tá-
von szeretné fenntartani. A program 
ihletet és motivációt ad a színját-
szóknak és a közönségnek egyaránt 
és bebizonyítja, hogy jó és érdemes 
színházba járni. Segítségével az 
amatőrség komolyabb szintre is 

emelkedhet, és emelkedett is, és ez 
előre viszinem csak a körmendi 
színjátszók, hanem más körmendi 
civil szervezetek munkáját is.

Összességében egy háromnapos 
civil ünnepként lehet értelmezni a 
Rába-parti Színjátszó Fesztivált, 
amelyen most a színjátszók voltak 
középpontban. Bemutathatták tu-
dásukat, tehetségüket, amelyet 
mindannyian munka vagy iskola 
mellett palléroznak napról napra, 
hétről hétre, évről évre. A Körmendi 
Kastélyszínház Társulat egészen 
pontosan 1995-től, vagyis éppen hu-
szonöt éve működik. n TJ

 FOTÓ: JT

A körmendiek mellett Márkóról, Homokbödögéről és Vasvárról voltak fellépők

Rába-parti Színjátszó Fesztivál második alkalommal
Nyugat-Magyarország az I. világháború után címmel ren-
dezett konferenciát szeptember 5-én a Körmendi Kulturális 
Központ, Múzeum és Könyvtár, együttműködve a Csaba 
József Honismereti Egyesülettel. A négy előadásnak a Bat-
thyány Örökségközpont színházterme adott otthont.

Az eseményen a járványügyi elő-
írások figyelembevételével, azaz a 
kellő távolság betartásával foglalta 
el helyét a közönség az épületben. 
Először Mecsériné Doktor Rozália, 
a Faludi Ferenc Könyvtár intéz-
ményegység-vezetője köszöntötte a 
megjelenteket, majd elmondta, hogy 
a konferencia a „Körmendi Kulturá-
lis Kavalkád – Egész életen át” című 
pályázat részeként valósult meg, 
ami a Körmendi Kulturális Központ, 
Múzeum és Könyvtár, valamint a 
Csaba József Honismereti Egyesü-
let együttműködésével jöhetett lét-
re. A rendezvény eredetileg május-
ban lett volna, de az akkori 
korlátozások és a pályázat határ-
idejének betartása miatt szeptem-
berre tették át. A konferenciát Kör-
mend polgármestere, Bebes István 
nyitotta meg. Elmondta, hogy büsz-
ke arra, hogy a városban vannak 
olyan civil szervezetek, amelyek 
sokat tesznek azért, hogy minél ma-
gasabb szinten valósítsák meg a fel-
adataikat. „A Csaba József Honis-
mereti Eg yesület tapasztalt 
szervezet az előadások, konferenci-
ák megszervezésében, rendezvé-
nyeik Körmendhez és térségéhez 
kapcsolódnak” – mondta. Az idei 
esztendő a trianoni békediktátum 
centenáriuma, és ma is időszerűek 
Wass Albert szavai: „Trianon ár-
nyékában élve feledjünk el minden 
személyi sérelmet, pártoskodást, és 
nyújtsunk testvérkezet mindenki-
nek, aki szívében és szándékában 
magyar még, még akkor is, ha néze-
teink sok mindenben nem egyez-
nek”. Különösen a határtérségben 
élőkben hagyott máig ható nyomot 
Trianon, ugyanis a gazdasági erő-
források elvesztése mellett renge-
teg személyes, családi veszteség is 
kapcsolódott 1920. június 4-éhez. 
Nem véletlenül vetette papírra 
Francesco Nitti egykori olasz mi-
niszterelnök a következő gondolato-
kat: „Egyetlen néppel sem bántak el 
gonoszabbul, mint a magyar néppel, 
egyetlen országot sem kínoztak 
meg, marcangoltak szét és raboltak 
ki jobban. Magyarország népének 
felosztása a modern civilizáció 

egyik legszégyenteljesebb lapja”. 
Nem véletlenül foglalta az alaptör-
vénybe 2010-ben a magyar parla-
ment a Kárpát-medencében élő ma-
gyarok összetartozását. Az ilyen 
konferenciák is segítik az akkor 
történtek feldolgozását.

Dr. Katona Attila történész, 
egyetemi docens „Lokalitás és iden-
titás – fegyveres harc és népszava-
zás. A nyugat-magyarországi kér-
dés stációi” címmel tartotta az első 
előadást, amelynek elején kifejtette, 
hogy nagyon nehéz helyzetben van-
nak a mai történészek a korszak 
dokumentumainak tanulmányozá-
sakor, hiszen a szerzők a saját néző-
pontjukból örökítették meg a törté-
neteket, és sokszor a saját politikai 
előmenetelük érdekében hazudtak, 
csúsztattak, így máig nagyon sok a 
megnyugtató válaszokat nélkülöző 
kérdés. Ki kell jelenteni, hogy saj-
nos ezeknek az egyéni interpretáci-
óknak foglyai a történészek. Azok-
ban az években még lokális, azaz 
helyhez kötődő identitással élték az 
életüket vidéken az emberek, hi-
szen nagyon sokszor lakóhelyük 
húsz-harminc kilométeres körzeté-
ben zajlott le az életük. A naciona-
lizmus az 1860–70-es években min-
den európai országban a birodalmak 
elleni lázadást jelentette. Ez egé-

szen a társadalmi osztályok proble-
matikájának a megjelenéséig tar-
tott. 1918 a kívánságok éve volt, a 
győztes országok egymás után je-
lentették be revíziós igényeiket, így 
például ennek az évnek novemberé-
ben az osztrákok tartottak igényt 
hatezer négyzetkilométer magyar 
területre, ami hazánkat tőrdöfés-
ként érte, hiszen ők is az I. világhá-
ború vesztesei voltak. Burgenland 
létrejötte három magyar vármegyét 
érintett, és ebben az esetben egy 
vesztes vett el egy másiktól terüle-
teket. Kilenc településen tartottak 
népszavazást, négyben győztek a 
magyar szavazók 65%-kal, Sopron 
esetében a választók 72%-a döntött 
a maradás mellett úgy, hogy jelen-
tős német népesség szavazott át, 
ezért Sopron környékén etnikai és 
nem stratégiai alapokon húzták 

meg a határokat. Valójában másutt 
is így kellett volna kijelölni a hatá-
rokat, és akkor ma hazánk 127 ezer 
négyzetkilométer lenne, hiszen ak-
koriban ekkora területen élt 97%-os 
magyar nyelvű többség. Nem vélet-
lenül írta David Lloyd George brit 
miniszterelnök, hogy „A teljes ok-
mány- és adattár, amit egyes szö-
vetségeseink a béketárgyalások so-
rán nekünk szolgáltattak, hazug és 
hamisított volt. Nem vettük észre a 
szövetségeseink által elénk terjesz-
tett statisztikák valótlanságát, 
amelyek végül is a diplomácia törté-
netének legigazságtalanabb béké-
jét hozták létre, és amelyek követ-
kezménye a nemzetközi törvények 
és a nemzetközi jogok legdurvább 
megsértése volt”. Ehhez nyugodtan 
hozzá lehet tenni, hogy az általuk is 
felismert rossz békekötéssel és a 
„majd lesz, ami lesz” ostoba elvével 
megvetették az alapjait a II. világ-
háborúnak. Az előadó beszélt még a 
népfelkelési kezdeményezésekről 
és IV. Károly két visszatérési kísér-
letének hatásairól.

A következő előadó, dr. Schmidt 
Péter történész, művészettörténész 
a katolikus egyház és a nyugat-ma-
gyarországi nemzetiségek 1918 utá-
ni kapcsolatáról beszélt, majd dr. 
Vörös Ottó nyelvész következett a 
határmódosítások nyelvi következ-
ményeinek ismertetésével. Kapor-
naky Sándor, Kercaszomor pol-
gármesterének a „Communitas 
Fortissima, a Legbátrabb falu” című 
előadásával zárult a konferencia hi-
vatalos része, amit közös ebéd és 
baráti beszélgetés követett.

� n CSIHAR TAMÁS

 FOTÓ: JT

Kiemelt jelentőségű a Csaba József Honismereti Egyesület munkája

Jeles történészekkel rendeztek konferenciát Körmenden
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Az idén sem maradt el a Körmendi Napok rendezvényso-
rozata augusztus közepén. Ebben az évben azonban csak 
kisebb létszámú programokat tarthatott meg a szervező 
Körmendi Kulturális Központ, mert a járványügyi korláto-
zások közbeszóltak.

Kiállítással kezdődött a 2020-as 
Körmendi Napok programja. Jene 
Sándor, a helyi 3 FK Fotóklub minő-
sített és elismert fotóművésze Ébred 
a Pityerszer címmel készített fotó-
sorozatot a Senior Néptáncegyüttes 
közreműködésével, ebből láthatott 
egy nagyszerű válogatást a közön-
ség a Városi Kiállítóteremben. A 
negyven darabból álló tárlatot Be-
bes István polgármester ajánlotta a 
közönség figyelmébe. Az élet 2020-
ban egy kicsit átírta a forgatóköny-
vet, a Körmendi Napok szerényebb 
költségvetésből valósul meg, de ez a 
helyzet közelebb hozta egymáshoz 
a körmendi civil közösségeket – 
emelte ki köszöntőjében Bebes Ist-
ván. Két civil szervezet jött most 
össze – folytatta a városvezető –, 
Jene Sándor, a körmendi 3 FK fo-
tóklub egyik alapító tagja és a Seni-
or Néptáncegyüttes. A tárlaton a 
szalafői Pityerszer ódon épületei-
ben különböző élethelyzetekben je-
lennek meg az egyesület tagjai. El-
tér ez attól, amit szoktam fotózni, az 
életkép nem az én műfajom, de a 
kerített házban magával ragadtak a 
fények – ezt már Jene Sándor, az al-
kotó osztotta meg a megjelentekkel. 
Az alapötlet egy ma már nem élő 
fotóművész barátjától származott, 
így a tárlatot neki ajánlotta. Mint 
mondta: szerette volna visszaadni a 
különleges kis portákban beszűrő-
dő fényekben az akkori falusi embe-

rek életét. Az alapkoncepciója az 
volt, hogy legyen egy család, legye-
nek hétköznapjaik és legyenek ün-
nepnapjaik. A helyszínek beállítot-
tak, a képek jó részét a néptáncosok 
maguk alakították ki. A nyitónap 
estéjén a Batthyány-kastély udva-
rán folytatódott a program, ahol 
Szent István napjának előestéjén 
Bebes István polgármester mondott 
ünnepi beszédet: „Itt élünk Európa 
közepén és őrizzük múltunkat, hogy 
élhessünk a jelenben és felkészül-
hessünk a jövőre”. A városvezető 
azt is kiemelte, hogy múltunk érté-
kes, még ha súlyos áldozatokkal is 
teli és fontos dolgot közvetít. A foly-
tatásban Kiss László római katoli-
kus plébános megáldotta az új ke-
nyeret, amelyet a városvezető 
megszegett és körbekínált, majd 
táncszínházi előadás kezdődött Vas 
megyei zenei, tánc- és népszokások 
gyűjtése alapján, százhúsz néptán-
cos részvételével. Az est házigazdá-
ja a Béri Balogh Ádám Táncegyüt-
tes volt. Körmend város kiemelt 
művészeti csoportja különleges 
folk lórműsorral készült az ünnepi 
alkalomra, amely a Pogányt vit-
tünk, keresztényt hoztunk címet 
kapta. A nagyszabású előadás gen-
csi, nemeskoltai, oladi, büki és őrsé-
gi gyűjtések alapján szóló és páros 
táncokból, eszközös táncokból és 
polgári táncokból adott ízelítőt. A 
műsorban megelevenedtek az embe-

ri élet jelentős eseményei és idősza-
kai: a születés, a kisgyermekkor, az 
iskoláskor és a felnőtt élet. Az elő-
adást a tréfás esküvő, a térségben 
nagy hagyománynak számító rönk-
húzás zárta. Az egész estés tánc-
színházi előadásban a házigazda 
Béri Balogh Ádám Táncegyüttes 
mellett közreműködött az Ungares-
ca Táncegyüttes, a Pesovár Ernő 
AMI Mákszem, Zsendice és Mákvi-
rág csoportja, valamint a Boglya 
Népzenei Együttes.

Augusztus 20-án először a Bat-
thyány Lovasbendérium került az 
érdeklődés középpontjába, ami nem 
véletlen. Tizenöt évvel ezelőtt ala-
kult meg a hagyományőrző csapat, 
amely a Batthyányak örökségét őrzi 
és adja tovább. Azóta szinte nincs 

olyan rendezvény a településen, 
amelyen ne jelenne meg a feltűnő, 
kék-sárga színű öltözetben pompázó 
különítmény. A Batthyány Ádám ne-
vét viselő lovasbandérium 2005-ben 
alakult. A tagok áldozatos munkájuk 
során igyekeznek életre kelteni a 17. 
században uralkodó Batthyány 
Ádám lovas bandériumát, ide értve a 
hadiruházatot, fegyverzetet, lovas 
felszerelést, valamint a korhű harc-
modort. A sárvári Nádasdy Ferenc 
Bandériummal és a Kőszegi Dara-
bontokkal közösen megalapították 
Vas Vármegye Vitézlő Rendjét, 
amelynek célkitűzése a török kori 
hagyományőrzéssel foglalkozó há-
rom Vas megyei csapat közös mun-
kájának koordinálása. A jubileumi 
évfordulóra Koltay János – egy má-

sik helyi –, a Régió Hagyományőrző 
Egyesület jelenlegi elnöke kötetet 
készített. Csatajelenetek, díszőrsé-
gek, impozáns megjelenések – mind-
ez ott volt az elmúlt tizenöt évben – 
fogalmazott Hadnagyné Vörös 
Márta, a Körmendi Kulturális Köz-
pont, Múzeum és Könyvtár vezetője, 
aki az ünnepélyes alkalmon a kezde-
ti pillanatokat és az azóta eltelt idő-
szakot elevenítette fel, majd jubileu-
mi zászlószalagot kötött a Batthyány 
Lovasbandérium zászlajára. A most 
kiadott kötet tizenöt évet ölel fel. 
Szerzője, Koltay János elmondta, ké-
panyag bőven volt a kiadványhoz, 
történet és egyéb leírás azonban na-
gyon kevés. Végül egy színes, 48 ol-
dalas, a lovasbandérium múltját 
hűen tükröző füzet született. Az ese-

ményen részt vettek azok a hagyo-
mányőrző egyesületek, akikkel a 
körmendiek az elmúlt időszakban 
együtt játszották a fiktív csatáikat 
és mutatták be az adott korra jellem-
ző harcmodort. Nekik és minden tá-
mogatójuknak az egyesület elnöke, 
Legáth Tibor köszönetét fejezte ki, 
zárásként pedig a Batthyány-kastély 
oldalkertjében közös ünneplésre 
hívtak minden résztvevőt. Ugyan-
ezen a napon Torjay Valter művé-
szetét ismerhették meg közelebbről 
az érdeklődők. Az életműtárlat a fes-
tőművész elmúlt egy évtizedébe en-
ged betekintést, amelyről a művész 
így vall: megtáltosodtam. Saját be-
vallása szerint a 40-es éveiben érett 
igazán művésszé, ám alkotókedve 
teljében a visszatekintésnek is helye 

van: vannak a tárlatanyagban na-
gyon régi, a 90-es években keletke-
zett festmények is. A több évtizedet 
felölelő kiállítás vezérmotívuma, 
hogy a természeti jelenségeken és 
szituációkon keresztül a mélyebb 
dolgokról is üzenjen, a létezés-nem 
létezés kérdéséről, az ember és a 
transzcendens kapcsolatáról, a földi 
lét szépségéről. A kiállítást szakértő 
szemmel Tóth Csaba Munkácsy-dí-
jas festőművész mutatta be a szép-
számú érdeklődő közönségnek.

Nagy hagyománya van a Körmen-
di Napokhoz kapcsolódó gasztronó-
miai versenynek, ennek az idén is 
helye volt a programban. Most tizen-
két csapat mérettette meg magát, a 
feladat adott volt: tilalmasi kanász-
pecsenyét kellett készíteni, vagyis 
sertésmájjal, lyoni hagymával és 
kakastaréjjal megbolondított tarját. 
Az eseményen Bebes István polgár-
mester is fakanalat ragadott képvi-
selőtársaival. A Gombásné Nardai 
Ibolya hivatalvezető, Pappné Hor-
váth Ildikó mestercukrász és Gom-
bor László gasztronómiai szakem-
ber által alkotott zsűrinek nehéz 
dolga volt, végül az Avarok leszár-
mazottjai–Szigony utcai Makká-
szok elnevezésű csapatnak ítélte a 
Nagy Tilalmasi Kanászpecsenye 
Díjat. A  rábahídvégi Márkusfalvi 
Tanyakonyha pedig, élén Márkus 
Zoltánnal különdíjat vehetett át.

A Körmendi Napok programsoro-
zatát a hagyományos Streetball 

zárta, amelyet a Szabadság téren 
rendeztek meg. A nagy nyári hőség-
ben hatvankilenc csapat versen-
gett, több kategóriában. A progra-
mon Bebes István, Körmend 
polgármestere köszöntötte a részt-
vevőket, kiemelve a fesztivál fontos-
ságát, népszerűségét. Ezután kez-
dődhettek a mérkőzések, amelyek 
igencsak megpróbáltatták a csapa-
tokat, hiszen nemcsak egymással, 
hanem a 32 fokos hőséggel is fel kel-
lett venniük a harcot. A legnépe-
sebb mezőny a +23 és a Speciális 
Olimpia kategóriában jött össze. Az 
integráció jegyében immár hagyo-
mányosan vettek részt – önálló cso-
portban – fogyatékkal élő fiatalok a 
rendezvényen. A tizenkét csapat 
Kőszegről, Iváncról és Körmendről 
érkezett és a Speciális Olimpia ka-
tegóriában mérték össze kosárlab-
datudásukat. Több pályán folyt 
nagy küzdelem a győzelemért, hi-
szen a tét az országos döntőn való 
részvétel volt, amelyet szeptember 
19-én, a magyar kosárlabdázás 
napján Budapesten rendeznek meg 
az ország legjobbjainak részvételé-
vel. A kosárlabda mellett a center-
pályán sport- és kulturális progra-
mokat kínáltak a szervezők, 
látványos bemutatót tartott a Kör-
mendi Vívó SE, a Face Team, a 
Zoom Barátok és a Jump for Fun 
kötélugró formáció.

 n TJ

 FOTÓK: JT/ARCHÍV

A 2020-as Körmendi Napok a koronavírus miatt szerényebb költségvetésből valósult meg, de az esemény így is az élmény és minőség mottót kapta

A több napon át tartó programsorozatnak a Batthyány-kastély kertje adott kulisszát – az érdeklődés idén is nagy volt
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„Gyönyörű hivatás az óvodapedagógusé, és csodálatos a családok elégedettségét, 
együttműködését érezni” – ezt fogalmazta meg első gondolatként Kőházyné Fasching 
Anikó, amikor leültem vele és arra kértem: beszélgessünk egy kicsit életpályájáról. Az 
interjú annak apropóján készült, hogy szeptembertől ő a vezetője a Dr. Batthyányné Co-
reth Mária Óvoda és Bölcsőde Bartók utcai székhelyintézményének, a Mátyás király Utcai 
és a Dienes Lajos Utcai Tagóvodáknak, a város Bóbita Bölcsődéjének, a Horvátnádaljai 
Telephelynek és a Molnaszecsődi Tagóvodának.

A mesterpedagógus azonban nem 
ismeretlen a szülők, családok, kis-
gyermekek számára, hiszen eddig 
ugyanitt óvodavezető-helyettesi 
munkát látott el 2016 novemberétől 
és a fejlődéssel lépést tartó, pedagó-
giai módszertani megújulásra ké-
pes, a szó valós jelentésében tevé-
kenység- és gyermekközpontú 
óvodát működtettek, működtetnek, 
köszönhetően az itt dolgozóknak. 
A több mint 30 éves óvodapedagó-
gusi tapasztalattal rendelkező 
szakember már pályakezdésétől 
szorosan kötődött az intézményhez. 
Az Óvónői Szakközépiskola befeje-
zése után, 18 évesen ez az óvoda se-
gítette szárnybontogatásait, ebben 
az intézményben kezdte a pályáját 
óvónőként. Most szeptembertől in-
tézményvezetőként folytatja a mun-
kát. Hogy érintette, hogy pályázatát 
támogatta a kiíró?

„Roppant megtisztelő a bizalom, 
hogy a pályázatom bírálói bizalmat 
adtak nekem és megkaptam vezetői 
kinevezésemet. A lehető legjobb 
együttműködést szeretném kialakí-
tani minden partnerünkkel” – 
mondta a mesterpedagógus.

A kérdésre, hogy mely értékek 
mentén vezeti az óvoda és tagintéz-
ményei, valamint a bölcsőde mun-
káját ezentúl, határozottan fogal-
mazott: „Az intézményvezetői 
munkakör olyan munkakör, amely-
ben olyan vezetővé szeretnék válni, 
aki méltó utódja az elődje által mű-
ködtetett óvodának. Olyan közössé-
get kívánok építeni, olyan csapatot 
alakítani, amely a múlt hagyomá-
nyaira, eredményeire építve még 
magasabb színvonalat képvisel. 
Nyitott, innovatív, együttműködő és 
elkötelezett. Olyan eredményes in-
tézményi működtetést kívánok 
megvalósítani, amellyel a gyer-
mekek, szülők, a munkatársak, a 
fenntartó és minden partnerünk 
egy aránt elégedett. Célom minde-
nekfelett a törvényes működés ma-
gas szinten való biztosítása, az ed-
dig felépített óvodai rendszer 

értékeinek megőrzése” – foglalta 
össze vezetői hitvallását Kőházyné 
Fasching Anikó, aki a tagintézmé-
nyek további hatékony munkáját is 
szeretné segíteni. „Azt szeretnénk 
támogatni, hogy valamennyi, hoz-
zánk tartozó tagintézmény saját ér-
tékeit, egyedi hagyományait egy-
mástól függetlenül vigye tovább. Így 
volt ez eddig és így lesz ezután. Kö-
szönet az elődeimnek az értékek 
megőrzéséért, kialakításáért. Az 
értékek őrzését én is kiemelt felada-
tomnak tartom” – hangsúlyozta.

Hogy anno miért választotta ezt a 
hivatást, erre egy szóval felel: gyer-
mekszeretetből. „Már kisgyermek-
korban megtaláltam a hangot a 
gyermekekkel, szerettem a társasá-
gukban lenni. Édesanyámat másol-

tam, készültem az anyai és óvoda-
pedagógiai szerepre” – mondta. 
Azzal folytatta: millió kisebb és na-
gyobb babája volt, kicsi, ujjnyi és 
tenyérnyi játékbabák.

„Úgy is fogalmazhatnék, már ek-
kor remek óvodai csoportom volt a 
babakoffer lakóiból” – fogalmazta 
meg tréfásan. Szakmai képzésben 
édesanyja volt a minta, illetve az 
óvónői szakközépiskola pedagógia 
és pszichológia tanára, Németh Ká-
rolyné, aki a gyermeki lélekkel 
kapcsolatban tanított meg hallga-
tói, így az ő számára is sok ismere-
tet, segítséget adva ezzel ahhoz, 
hogy ki tudjanak teljesedni a mun-
kában. „Emberséget, toleranciát ta-
nultunk tőle, a hivatástudat kialakí-
tásához is hozzásegített bennünket. 

Utat mutatott, hogy igazodjunk el a 
gyermeki lélek rejtelmeiben” – me-
sélte. Szakmai életútjáról kérdezve 
itt aztán tényleg szó szerint a teljes-
ség igénye nélkül kell felsorolnunk 
néhány mérföldkövet, mert diplo-
mái, végzettségei, képzettségeinek 
mértéke olyan számos. Okleveles 
óvodapedagógus, gyógypedagógiai 
óvodapedagógus, mesterpedagó-
gus, köznevelési szakértő és közok-
tatási vezető és pedagógus szak-
vizsga, valamint csak néhány 
képzettség, titulus, amelyet állandó 
szakmai továbbképzési igénye mi-
att megszerzett. De még néhány ér-
dekesség: 2008-ban mesekötetet je-
lentetett meg a Kalligram Kiadó 
gondozásában Csodás mesék na-
gyobbaknak címmel, amelyet az 
Élet és Irodalom a kiadás évének 38. 
hetében „A hét könyveként” említ. 
„Jó érzés, ha a kollégáim kezében 
meglátom a könyvet és a napi mun-
ka során én is használom” – jegyez-
te meg.

De akkor nézzünk egy kis „idővo-
nalat” is. 1990-ben szerzett okleve-
les óvodapedagógus diplomát, 
2005-ben közoktatási vezető és pe-
dagógus szakvizsgát tett. 2013-ban 
gyógypedagógiai óvodapedagógus 
oklevelet szerzett azért, hogy a le-
maradással küzdő gyermekek szá-
mára is segítséget tudjon nyújtani. 
Jelentkezett köznevelési szakértő-
nek, elvégezte a jogi és személyisé-
gi teszteket, így bekerült a képzés-
be az eredményei alapján, majd 
2014 nyarán mesterpedagógus és 
köznevelési szakértő lett. Ettől az 
esztendőtől az Oktatási Hivatal fel-
kérésére köznevelési szakértőket 
képző tréner, képző, vizsgáztató 
tréneri tapasztalatokat szerezve. 
2015-ben óvodapedagógusok szak-
mai megújító továbbképzésén vett 
részt. 2017–18-ig az Oktatási Hiva-
tal felkérésére szakmódszertani 
képzéseken vett részt trénerként az 
ország különböző pontjain. A tehet-
séggondozás, a művészeti nevelés, a 
mozgás óvodai munkába illesztésé-
nek módszertanát ismertette meg 
hallgatóival.

A lemorzsolódással veszélyezte-
tett intézmények támogatási prog-
ramjában is részt vesz mentorként, 
kaposvári és soproni intézményeket 
segítve. „Mindenhol találok valami 
szakmailag jó dolgot, amit hazaho-
zok, mert nálunk is meg lehetne va-
lósítani” – jegyezte meg a sokoldalú 
szakember, aki több szakmai mun-

kát koordináló civil szervezetben is 
szerepet vállal.

„2018-tól a Családpedagógiai 
Egyesület régióelnökének tisztsé-
gét töltöm be. 2019 óta pedig az 
Óvodavezetők Országos Szakmai 
Egyesületének alapító tagja, Vas 
megyei elnöke vagyok. Többek közt 
azért fontos a civil szervezetekben 
végzett munka, mert sok szakmai 
érdekességet, újdonságot ismerhe-
tek meg ennek köszönhetően, hi-
szen a korral együtt kell haladni. 
De a szakma reformjait is ezáltal 
tudom leginkább követni és ha vala-
mi nem jó irányt vesz megítélésem 
szerint, akkor a civil szervezeteken 
keresztül szakmai véleményt nyil-
váníthatok” – magyarázta Kőházy-
né Fasching Anikó.

A szakmai továbbképzés, az isme-
retszerzés, a kompetenciák meg-
szerzésének vágya folyamatos moti-
vációt jelent tehát a mesterpedagógus 
számára. Ezek segítségével újabb és 
korszerű, reformszerű módszereket 
ismer meg, amelyek közelebb viszik 
a kisgyermekek megértéséhez, fej-
lesztéséhez a tehetséggondozás 
vagy épp a hátránykompenzáció te-
rén. A tanulási vágy állandó az in-
tézményvezető életében. „Valóban 
kíváncsisággal kell szemlélni az éle-
tet és az adódó élethelyzetek mellett 
nem szabad elmenni” – állapította 
meg. Példaként mesélte: az Oktatási 

Hivatal felkérése elbizonytalanítot-
ta, képes-e megfelelni a feladatnak. 
A párja azonban azzal biztatta: ha 
nem próbálja meg, nem tudja, miről 
marad le. Legfeljebb, ha nem megy, 
visszaadja a megbízatást. Szeren-
csére nem kellett ehhez folyamodni, 
siker számára a képzési, tréneri és 
vizsgáztatási munka.

Az intézményvezetőt családjáról 
is kérdeztem. „Családom végig támo-
gatott, amelyet a lap hasábjain ke-
resztül is sok szeretettel köszönök 
meg nekik. Nem tudtam volna az ál-
maimat a gyermeknevelés mellett 
megvalósítani, ha nem kapom meg 
ezt a támogatást otthonról. Örülnek, 
hogy ezt a munkakört megpályáz-
tam” – beszélt meghatottan szerette-
iről Kőházyné Fasching Anikó. Két 
gyermekük van, egy húszéves iker-
pár. A fiú gépészmérnök-hallgató, a 
lány fogorvostan-hallgató, idén kez-
di az egyetemet. „Pedagógust nem 
tudtam kinevelni a családban, a 
gyermekeim más pályát választot-
tak. De bízom benne, hogy Körmen-
den sokan lesznek, akik az óvodape-
dagógusi hivatást választják, mert 
nagyon szép szakma, tele szakmai 
lehetőségekkel és számos helyen kí-
nálnak munkahelyet a végzősök szá-
mára. Mi is visszavárjuk szeretettel 
a végzett körmendi óvodapedagógu-
si végzettségű diplomásokat” – nyo-
matékosította az óvodavezető.

Az interjú végén arra kértem a 
szakembert: fogalmazza meg, mi is 
igazán az óvoda feladata. Kőházyné 
Fasching Anikó szerint a legfonto-
sabb a kisgyermekek gyermeki sze-
mélyiségének teljes kibontakoztatá-
sa, a komplex személyiségfejlesztés, 
a játékos tevékenységbe ágyazott 
tanulás, korszerű pedagógiai mód-
szerekkel. Az óvoda a szocializáció 
segítője is. Pedagógiai program sze-
rint nevelik a kisgyermekeket a 
gyermeki jogok maximális tisztelet-
ben tartásával. A tehetség kibonta-
koztatása, a fejlődési lemaradások 
felzárkóztatása, differenciálás, hát-
ránykompenzáció, az egyéni bánás-
mód, az esélyegyenlőség, az egyen-
lő hozzáférés biztosítása, az 
értékorientált közösségi nevelés, az 
integráció, az inkluzív nevelés – 
kulcsszavak, ezek mind fontos ré-
szei az óvodai munkának. De az 
óvoda emellett tiszteletben tartja a 
családok értékeit, segíti, támogatja 
a szülői rezilienciát, azaz azt, hogy 
a szülők szerepükre a lehető legjob-
ban fel tudjanak készülni, szerepü-
ket minden adódó nehézség ellenére 
jól betöltsék.

„Szeretetben és szeretettel neve-
lünk. A szülők rendszeres tájékoz-
tatása, bevonása a programokba 
állandó célunk. Várjuk a családokat 
óvodai rendezvényeinkre. A korsze-
rű kihívásoknak is igyekszik az 

óvoda eleget tenni” – jelentette ki a 
mesterpedagógus.

Kőházyné Fasching Anikó óvoda-
vezetői feladatait summázva hang-
súlyozta: azt szeretné, ha valameny-
nyi partnerintézmény, a családok, a 
szülők, a város lakossága és nem 
utolsósorban a fenntartó elégedett 
lenne a munkájával, mert ezt a fel-
adatot az ő megbízásukból végezhe-
ti. Hangulatos, szerető közösséget, 
óvodai kollektívát szeretne tovább-
ra is, mert vallja, hogy jó közösség-
ben szárnyakat lehet kapni. Meg-
győződése szerint a lassú változást 
kell követni, a törvényi szabályozó-
kat betartani, így naprakészen az 
újakat is, amelyekből lesznek majd 
várhatóan a közeljövőben is az óvo-
dai munkára vonatkozóan. Fontos, 
hogy törvényességileg is rendben 
folyjon a munka,

„De a gyermek a legfontosabb 
számunkra és a családokkal való jó 
viszony kialakítása, hisz az óvodai 
munka a családi nevelésre épül rá, 
ez a munka alapja. Mottóm egy Lou 
Holtztól származó idézet, amely így 
szól: „Soha ne ígérj többet, mint 
amennyit képes vagy teljesíteni, de 
mindig nyújts többet, mint amennyit 
megígérsz…” – mondta az interjú 
végén Körmend új óvodavezetője, 
Kőházyné Fasching Anikó.

� n POGÁCS MÓNIKA

 FOTÓK: JT/ARCHÍV

A Dr. Batthányné Coreth Mária Óvoda és Bölcsőde új intézményvezetője olyan vezetővé szeretne válni, aki méltó utódja az elődje által működtetett óvodának

Kőházyné Fasching Anikó már gyermekkorában édesanyját másolta, készült az anyai és óvodapedagógiai szerepre

Az új óvodavezető: Kőházyné Fasching Anikó
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ÚJ FEDETT PIAC ÉS ÁRUSÍTÓ TÉR ÉPÜL KÖRMENDEN

A helyi piac helyszínei:

A használtcikk piac új helyszíne:

A KIVITELEZÉS IDEJE ALATT A PIACI ÁRUSÍTÁS

A KÖVETKEZÕ HELYSZÍNEKEN ZAJLIK:

A zöldség- és gyümölcspiac változatlanul a megszokott helyén mûködik

tovább, viszont a beruházás területén mûködõ egyéb árusok elhelyezésére

a korábbi piac szomszédságában, a Bástya utca, Biofûtõmû elõtti területen

kerül sor.

Idõpontja: továbbra is hétfõi napokon

A Thököly utca és Kossuth utca közötti parkoló, a Városi Sportcsarnok

melletti területen

Idõpontja: továbbra is szombati napokon

A beruházás idejére mindenki megértését és támogató

türelmét kérjük, amit elõre is köszönünk. Így születhet

meg városunkban egy korszerû,minden igényt

kielégítõ új fedett piac, árusító tér.
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Hogyan ismerheted fel, 
hogy gyermeked iskolai 
bántalmazás áldozata?

Szeptember 1-jén újra élettel tel-
tek meg az iskolák, ám a gyerme-
kek közül sokan szorongva várták 
a tanévkezdést, a találkozást tár-
saikkal, hiszen féltek attól, hogy 
újraindul a megaláztatásuk, bán-
talmazásuk. Szeptemberben több 

cikket is közlünk az iskolai erő-
szak témájában, hogy segítsünk a 
szülőknek, hogyan is védhetik 
meg szeretett gyermeküket a bán-
talmazástól.

A www.eletrevalogyerek.hu 
szerint a szülő leginkább magára 
van utalva, mert a bántalmazott 
gyerekek többsége nem beszél 
problémájáról. Fél, szégyelli azt, 
mert kudarcként éli meg, még a 
szülő előtt is. Melyek lehetnek gya-
nús jelek?

1.  Ismeretlen eredetű foltok, sebek 
a testén.

2.  Hirtelen zárkózottá válik, egye-
dül szeret lenni.

3.  Kevesebb barátja van, nem hív-
ják bulikba, közös programok-
ra.

4.  Nem beszél az osztálytársairól.
5.  Romlanak a jegyei, nem érdek-

lik az iskolával kapcsolatos dol-
gok.

6.  Nem akar iskolába menni, kifo-
gásokat keres, testi tünetekre 
panaszkodik.

� n MW

Gyermekeink védelmében

Huszonötödször vágnak neki a közel hetven kilométeres 
távnak a Rába-maraton részvevői. A versenyt a szokásos 
időben, vagyis szeptember második szombatján (szep-
tember 12-én) tartják, a főszervező Somogyi László, a 
Bayou Bönhöö vízi csapat vezetője.

A szeptemberi maraton a Rába 
folyó legrégebbi versenye, az első 
regattát még nem ezen a néven ren-
dezték, csak egyszerűen összejöt-
tek a legbátrabbak és teljesítették a 
távot. Akkor még a Natural Sport és 
Kultúr Egyesület volt a szervező, 
amelynek vezetője szintén Somogyi 
László volt.

– 1993-ban és 1994-ben már telje-
sítettük a maratont, de akkor még 
szűkebb körben. 1996-ban indult el 
az igazi Rába-maraton, ha jól em-
lékszem, hat fővel – emlékezett a 
kezdetekre a szervező. – Volt né-
hány barátunk Leányfaluról és pá-
ran a környékről, például Kocsis 
István Kocsonya és Varga Gábor 
István Barbár, akik azóta is benne 
vannak a vízitúrázásban. Szerve-
zett formában először 1997-ben ren-
deztük meg ezt a hosszú távú meg-
mérettetést. Az évek során a 

versenyzői létszámot tekintve ko-
moly emelkedéssel kellett számolni, 
volt olyan év, amikor százötvenen 
versenyeztek 80–90 hajóegységben. 
Minden idők legjobb eredményét 
egy kajak egyes hozta, az emlékek 
szerint 3 óra 20 perces időeredmény-
nyel. A táv közel hetven kilométer, a 
verseny Szentgotthárdról indul, 
Körmendnél – nagyjából 50 kilomé-
ter után – van időmérés. Az elért 
időeredmény azonban csak akkor 
érvényes, ha a résztvevők még le-
csorognak Molnaszecsődig, ez még 
további 16 kilométert jelent. A ver-
senyt azért tartjuk szeptemberben, 
mert akkorra már nagyjából lemegy 
a szezon a vízitúrákat illetően. Nem-
csak a környékről, hanem az ország 
minden tájáról, sőt külföldről is vá-
runk résztvevőket. Az idén 8–11 óra 
között lehet elrajtolni Szentgott-
hárdról, időmérés a körmendi Bár-

kaháznál lesz. A versenyzőknek 
legkésőbb 15 óráig el kell érniük 
Csákánydoroszlót, 17 óráig pedig 
Körmendet. Ellenkező esetben már 
nem számolnak az időeredményük-
kel. Ebben az évben 14 kategóriában 

versenyezhetnek, színtiszta női és 
férfi, valamint vegyes kajakban 
vagy kenuban, egyes és legfeljebb 
négyes egységekben.

� n TJ

 FOTÓ: JT/ARCHÍV

Idén 26. alkalommal érkezett Körmendre a Streetball 
Fesztivál. A helyi szervezők várakozásait felülmúlva szép 
számban neveztek a csapatok, a 69 csapatot összesen 
13 korcsoportba sorolták be.

Népszerű volt a Speciális Olim-
pia kategóriája is, amelyre fogya-
tékkal élő fiatalok neveztek Kő-
szegről, Iváncról és Körmendről. A 
Streetball Challenge Classic kate-
gória eredményei: a +23 nőknél 
első a Something Szoese, a fiú ka-
tegóriában, a Gulag gang, a +35-

ben: az Azt még nem beszéltük 
meg és vegyesben a Csikánó elne-
vezésű csapat nyert. A kategóriák 
győztesei lehetőséget kapnak arra 
is, hogy a budapesti, szeptember 
19-ei országos döntőn részt vegye-
nek.� n MP

 FOTÓ: JT/ARCHÍV

Sikeres volt a térség legnagyobb utcai kosárlabda-fesztiválja

Közel hetven kilométeres távot kell teljesíteni a Rába-maratonon

A folyó legrégebbi regattája 25 éves jubileumot ünnepel

A Rába-maraton főszervezője: Somogyi László

Elhalasztották
A FIBA Europe veze-
tősége megvitatta a 
COVID-19 világjárvány 
által kialakult helyze-
tet, amely továbbra is 
hatással van az európai 
kosárlabda kupasoroza-
tokra.

Bár a szervezet azt szeret-
né, hogy a lehető leghamarabb 
elindulhassanak a nemzetkö-
zi kupasorozatok, de a külön-
böző országok életben lévő 
helyi korlátozásai, főként az 
utazási nehézségek megnehe-
zítik a versenyek tervezését 
és lebonyolítását. Így a testü-
let alapos megfontolás után 
úgy döntött az Egis Körmen-
det is érintő FIBA Europe Cup 
esetében, hogy az alapsza-
kasz rajtját 2021. január 6-ra 
elhalasztják.

 n MP

Zárt kapus edzőmeccset 
játszott az Egis Körmend 
a ZTE otthonában a közel-
múltban.

A mérkőzés jegyzőkönyvéből jól 
látható volt, hogy a felek végig fej fej 
mellett haladtak, végül a hazaiak 
négy ponttal nyertek. A végered-
mény: Zalakerámia ZTE KK–Egis 
Körmend 84-80. Az Egis Körmend– 

Szolnoki Olajbányász edzőmérkő-
zés végeredménye 80-76 lett, leg-
utóbb pedig az Oroszlány 
otthonában vendégeskedtek a kör-
mendiek, ahol 68-72-re nyertek a 
piros-feketék. n MP

Edzőmeccseket játszott az Egis Körmend

FOTÓ: EGIS KÖRMEND/ARCHÍV



14 KÖRMENDI HÍRADÓ KÖRMENDI HÍRADÓ 15| 2020. szeptember 11. | álláshirdetés sport–hirdetés | 2020. szeptember 11. |

A Bereki Bárkás Egylet 
Egyesület női sárkányhajósai 
a Balaton-átevezésen debü-
táltak. A versenyen egyedüli 
színtiszta női sárkányhajós 
csapatként szerepeltek, 
húszfős hajóban.

A július elején alapított sárkányha-
jós egységet 18–53 év közötti hölgyek 
alkotják. Heti két edzés szerepel a 
csapat programjában, az egyik Kör-
menden konditeremben, a másik Za-
laegerszegen, a Gébárti-tónál vízi 

edzés, amelyet Stempin Zoltán ve-
zet. A lelkes női egység a Magyar Ka-
jak-Kenu Szövetség által szervezett 
Balaton-átevezésen próbálta ki ma-
gát először. A Fonyód–Badacsony 
közötti verseny kilenc kilométeres 
távját a körmendiek egy órán belül – 
58 perc alatt – teljesítették. Az induló 
ötvenhat sárkányhajós egységből vé-
gül a 37. helyen végeztek a Rába-par-
ti lányok. A csapat tagjai: Erdei Eri-
ka, Horváth Ágnes, Finkelstein 
Inna, Petrovics Boglárka, Tóth 
Nóra, Szekeres-Ányos Szilvia, 
Sassné Földes Eszter, Simon-Izer 
Melinda, Rácz Renáta, Mesics-Lán-
gi Katalin, Sipos Júlia, Köbli Lau-

ra, Tóth Judit, Horváth Zsófia, Mol-
nár Sára, Tompa Zsuzsanna, 
Tóth-Erdei Virág. A felkészítők 
Stempin Zoltán, Király Ferenc és 
Varga Gábor István voltak. n TJ

Átevezték a Balatont a női sárkányhajósok

Feladat: lakások takarítása maximális
igényességgel. Munkavégzés hétköznap.

Amit kínálunk:
hosszú távú kereseti lehetőség

– betanítás – utazás biztosítása Körmendről.

Nyugdíjasok előnyben!

Jelentkezés módja:
sms-ben

a +36 70 415 5334
számra.

Nívós takarítási/kerti
munkára megbízható,
precíz, nem dohányzó
hölgyet/urat keresünk

Ausztriába.
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Porubek Tamás e.v.

Kft.
Püspökmolnári
bányászati cég keres

NEHÉZGÉPKEZELŐ
ésKARBANTARTÓ
(lakatos előnyben)
munkakörökbe kollegákat.

Jelentkezni e-mailben: farkas.zoltan@transzkavics.hu
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0694/594-060 • transzkavics@transzkavics.hu

Püspökmolnári Transzkavics Kft kavicsbányájábanPüspökmolnári Transzkavics Kft kavicsbányájában

Őszi kavics akció!
-20% kedvezmény

szeptember elejétől
november végéig!
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ÚJ FEDETT PIAC ÉS ÁRUSÍTÓ TÉR ÉPÜL KÖRMENDEN

Körmend Város Önkormányzata a „VÁSÁR-TÉR, helyi piac létesítése

Körmenden” elnevezésû, TOP-1.1.3-15-VS1-2020-00010 azonosító számú

2

projektre 400 millió forintos támogatást nyert, melynek keretében egy 282,53 m

2

alapterületû árusító tér és egy 475,24 m alapterületû, vásárcsarnokként is

üzemelõ épület kerülmegvalósításra, rendezvénytérrel, zárható üzletekkel.

A projekt célja Körmend és térsége gazdasági potenciáljának élénkítése, a helyi

foglalkoztatás elõsegítése a helyi termékek értékesítési csatornáinak bõvítése

révén. A helyi termékek vásárlása csökkentheti a környezeti terhelést, jelentõsen

hozzájárulhat a fenntartható fejlõdéshez is. A beruházás célja továbbá, hogy

normál piaci napokon túl a különbözõ árusok szélesebb kínálati spektrumban és

folyamatosan jelen legyenek, valamint több helyi, illetve környékbeli õstermelõ

megjelenésére is számít a város. Ezek a célok a város lakosságának igényesebb,

és választékbanminõségibb, sokszínûbb kiszolgálását teremtikmega jövõben.

Természetesen a beruházással kapcsolatban felmerülõ aktuális és fontos

információkról a város teljes lakosságát is folyamatosan tájékoztatni fogjuk,

elsõsorban a helyi médiumokon, a Körmendi Piac hivatalos facebook oldalán,

illetve a város honlapján keresztül.

Aberuházás idejéremindenkimegértését és támogató

türelmét kérjük, amit elõre is köszönünk. Így születhet

meg városunkban egy korszerû,minden igényt

kielégítõ új fedett piac, árusító tér.
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 FOTÓ: TJ

Városi lapKörmendi Híradó

2020.május 8. • XVIII. évfolyam 7. szám

TARTALMUNKBÓL:

CÍMLAPUNKON:
Felállították a májusfát Körmen-den

7. oldal

Karbantartás és
felújítás az óvodákbanA koronavírus miatt bezártak azóvodák és a bölcsődék Körmen-den még március közepén, csakegy helyen biztosítottak ügyele-tet a városban.  2. OLDAL

Kizárólag maszkbanlehet aboltokban
vásárolni
A veszélyhelyzet kihirdetése ótamintegy hatmillió forintot köl-tött el védekezésre a körmendiönkormányzat.  3.OLDAL

Éppen400 évvel
ezelőtt született grófZrínyi Miklós
1620. május 3-án, éppen 400 év-vel ezelőtt született gróf ZrínyiMiklós költő, a 17. századi ma-gyar történelem kiemelkedőhadvezére és politikusa.

 10.OLDAL

Rába-takarítás idénmásként
Idén a koronavírus-járvány és aveszélyhelyzet miatt változott aRába-takarítás forgatókönyve.

 14.OLDAL

Több ezer maszkot varrtak a körmendieknekA koronavírus elleni védekezés első szakasza lezárult
3.oldal

FOTÓ: JT

1 db tavalyi áron is elvihető!ELADÓ

Körmend Bercsényitársasházban még 1+1 lakás

16

HIRDESSE CÉGÉT, VÁLLALKOZÁSÁT A

Legyenek közösek a sikereink!

kiadványunkban!
Keresse
tanácsadóinkat:
Horváth Mónika
0670/512-2882
Molnár Krisztina
0630/237-0797

Körmendi Híradó
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ÉPÍTÉSÜGYI IGAZGATÁSI 
ÜGYINTÉZŐ

A Körmendi Közös Önkormányzati Hivatal a közszolgálati tisztviselőkről szóló 
2011. évi CXCIX. törvény (továbbiakban: Kttv.) 45.§ (1) bekezdése alapján pályázatot hirdet 

építésügyi igazgatási ügyintézői munkakör betöltésére.

A közszolgálati jogviszony időtartama:
határozatlan idejű.

Foglalkoztatás jellege:
teljes munkaidős.

A munkavégzés helye:
Körmendi Közös Önkormányzati Hivatal 
(9900 Körmend, Szabadság tér 7.).

A közszolgálati tisztviselők képesítési előírásairól szóló 
29/2012. (III. 7.) Korm. rendelet alapján a munkakör 
betöltője által ellátandó feladatkörök:
A rendelet 1. melléklet 14. pontja szerinti hatósági feladatkör 
(építésügyi igazgatási munkaterület).

A munkakörbe tartozó lényeges feladatok:
Közreműködés az Önkormányzati Hivatal Műszaki Irodájának 
feladatkörébe tartozó tevékenységekben. Ennek keretében 
különösen építésügyi hatósági bizonyítványokkal, szakhatósá-
gi hozzájárulásokkal kapcsolatos ügyintézés, területrendezési 
eljárásokban való közreműködés, településkép védelmi fel-
adatok ellátása. Továbbá közreműködés az önkormányzati ma-
gasépítési beruházások előkészítésében, lebonyolításában.

Jogállás, illetmény, juttatások:
A jogállásra, az illetmény megállapítására és a juttatásokra a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 
rendelkezései az irányadók.

Pályázati feltételek:
•  magyar állampolgárság;
•  cselekvőképesség;
•  büntetlen előélet;
•  szakirányú felsőfokú képesítés (építészmérnöki vagy építő-

mérnöki (magasépítő területen) szakképzettség, főiskolai 
szintű magasépítő üzemmérnöki, építészmérnöki, építő-
mérnöki (magasépítő területen) szakképzettség vagy ezek-
kel egyenértékűnek elismert szakképzettség).

Pályázat elbírálásánál előnyt jelent:
•  közigazgatási szervnél szerzett szakmai tapasztalat;
•  közigazgatási szakvizsga;
•  építésügyi vizsga és/vagy műszaki ellenőri jogosultság.

A pályázat részeként benyújtandó iratok, igazolások:
•  87/2019. (IV. 23.) Korm. rendelet 1. melléklete szerinti 

önéletrajz;
•  végzettséget, képesítést igazoló okiratok másolatai;
•  egy hónapnál nem régebbi erkölcsi bizonyítvány;
•  nyilatkozat arra vonatkozóan, hogy a Kttv. 84–85. 

§-a szerinti összeférhetetlenség nem áll fenn;
•  nyilatkozat arról, hogy a pályázó hozzájárul a pályázati 

anyagban szereplő személyes adatainak a pályázati eljárás-
sal kapcsolatban szükséges kezeléséhez.

A munkakör betölthetőségének időpontja:
A munkakör a pályázat elbírálását követően azonnal betölthető.

A pályázat benyújtásának határideje:
2020. szeptember 30.
A munkakörrel kapcsolatban Forró Szilvia irodavezető (tele-
fon: 94/592-922, e-mail: forro.szilvia@kormend.hu), a pályá-
zati kiírással kapcsolatban dr. Fábián Ágnes aljegyző (telefon: 
94/592-924 vagy 94/592-929; e-mail: fabian.agnes@kor-
mend.hu) nyújt további információt.

Pályázat benyújtásának módja:
A pályázat benyújtható személyesen vagy postai úton a Kör-
mendi Közös Önkormányzati Hivatal címére (9900 Körmend, 
Szabadság tér 7.).
A borítékon kérjük feltüntetni: „Pályázat építésügyi igazgatási 
munkakörre”.

A pályázat elbírálásának módja:
A beérkezett pályázatok formai és tartalmi megvizsgálását kö-
vetően a pályázók személyes meghallgatáson vesznek részt.
A pályázat kiírója fenntartja magának a jogot, hogy a pályáza-
ti eljárást eredménytelenné nyilvánítsa.

Körmend, 2020. augusztus 24.

P Á L Y Á Z A T I  F E L H Í V Á S
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Európai Szociális
Alap

A program célja vállalkozói szemlélettel rendelkező,
álláskereső fiatalok felkészítése saját egyéni, vagy mikro
vállalkozásuk indítására. Olyan, elsősorban 30 év alatti fi-
atalok jelentkezését várjuk, akik üzleti ötlettel rendelkez-
nek, de azt segítség nélkül nem vagy nehezen tudják
megvalósítani.

A programra regisztrálni a
www.3000000.hu weboldalon lehet.
A regisztráció után tudnak az ér-
deklődők kompetenciamérésre je-
lentkezni, amely során az alapvető
szövegértést, logikát, valamint vál-
lalkozói attitűdöt teszteljük. A si-
keres kompetenciamérés után tör-
ténik a támogatási szerződés
megkötése, amely feljogosítja a le-

endő vállalkozókat a folyamatosan
induló képzésekre történő jelent-
kezésre.

A programba vontak egy 80 órás,
részben online képzésen vesznek
részt, amely során többek között
alapvető gazdasági, jogi, marke-
ting- és pénzügyi ismeretekre te-
hetnek szert. A képzés mellett
egyéni és csoportos tanácsadás

segíti az üzleti terv megalkotását,
illetve a pénzügyi támogatás
igénylését.

A fejlesztési programunk sike-
res elvégzése után, a vállalkozás
megalapítását követően van lehe-
tőség igényelni a 4.573.800 Ft visz-
sza nem térítendő támogatást a
Magyar Államkincstártól.

További i n formáció a
www.3000000.hu weboldalon ol-
vasható, illetve az információs na-
pokon személyesen is rendelkezés-
re állunk.

A következő információs napun-
kat 2020. szeptember 22-én tartjuk
a szombathelyi AGORA – Művelő-
dési és Sportházban. A rendezvé-
nyeken való részvétel regisztráci-
óhoz kötött, reg isztrálni a
www.3000000.hu weboldalon le-
het.

Ha van egy jó ötleted, régóta dé-
delgetett üzleti álmod, ne késlekedj
jelentkezni! Most kaphatsz hozzá
4.573.800 Ft támogatást!

(X)

Most kaphatsz induló vállalkozásodhoz 4,5 millió Ft
vissza nem térítendő támogatást!

Még lehet jelentkezni az „Álláskeresőkés
fiatalokvállalkozóváválásánakösztönzése
aNyugat-Dunántúlon”programra

Strauss Autószalon
Szombathely, Zanati u. 58. • Tel.: +36 94/512-860 • www.strauss.hu
A feltüntetett ár tájékoztató jellegű, nemminősül ajánlattételnek, a kép illusztráció. További információért kérjen ajánlatot vagy vegye fel velünk a kapcsolatot. Az ajánlat érvényes 2020.09.01-09.30. között kötött vevőszerződés és
forgalomba helyezés esetén. Vegyes üzemanyag-fogyasztás: 1,4-6,9 / 100 km, vegyes CO2-kibocsátás: 32-163 g/km.

FORDKUGA

KÉSZLETRŐL AZONNAL ELVIHETŐ MODELLEK
MÁR 8 980 000 Ft-tól.
Tesztvezetési lehetőséggel Plug-in Hybrid változatban is.

FORDKUGA

KÉSZLETRŐL AZONNAL ELVVL IHETŐ MODELLEK
MÁR 8 980 000 Ft-tól.
Teesztvezetési lehetőséggel Plug-in Hybrid változatban is.

AZ AKCIÓBAN RÉSZTVEVŐ
SZEMÉLYAUTÓK MELLÉ
AJÁNDÉK TÉLIGUMI-
SZETTET ADUNK!
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